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ptt, 23.01.2019 

 

Til stede:  

Elisabeth Haraldsrud (leder), SSB Seksjon for utdannings- og kulturstatistikk 

Per Tuhus, SSB Seksjon for utdannings- og kulturstatistikk 

Victoria Anastasia Folly, Utdanningsdirektoratet (Udir) 

Øyvind Kaspersen, Oslo kommune 

Christian Weisæth Monsbakken, KS 

Anne Brit Thorud, SSB Seksjon for offentlige finanser 

Thomas Wegner Thomassen, Fylkesmannen i Rogaland 

Elen-Cecilie Isdahl, Trondheim kommune 

Tormod Reiersen, Kommunal- og moderniseringsdepartementet (KMD) 

 

Kopi: 

Anne Marie Rustad Holseter, SSB Seksjon for utdanningsstatistikk 

 

Referat fra arbeidsgruppemøte KOSTRA-barnehage 23.01.19 

 

1. Informasjon 

• Endringer i gruppa. Elisabeth Haraldsrud er ny leder fra SSB. Tormod Reiersen er ny 

representant fra KMD. Øyvind Kaspersen overtar for Jon Stranger, Oslo kommune. 

Anne Brit Thorud SSB overtar etter Agim Shabani. 

• Viktige datoer i 2019: 

o 11. januar - Årsmelding 2018 – godkjent av kommunene 

o 1. februar – BASIL stenger 

o 15. mars – Publisering av foreløpige KOSTRA-tall 

o 15. juni - Publisering av endelige tall   

 

 

2. Mandat for KOSTRA arbeidsgruppene 2019 

Mye av mandatet ligger fast. Spesielt i år er at gruppene skal evaluere tabellene på sitt 

område innen 1. april. 

 

 

3. Evaluering av ny publiseringsløsning i KOSTRA 

 

• Vi gjennomførte en runde i gruppa på hvordan de forskjellige opplever den nye 

publiseringsløsningen. 

• Flere i gruppa mente at den nye løsningen generelt er bedre og fanger opp sektoren 

bedre enn før. Det var likevel mange innspill til nye indikatorer, endringer i 

eksisterende osv. Fra SSB sin side er det tenkt at 2019 publiseringen ikke skal ha store 

endringer, men i hovedsak vil ligge ganske fast fra 2018. Noen av innspillene vil vi 

likevel kunne få med i 2019 publiseringen. På grunnlag av denne evalueringen vil 

KOSTRA gruppa deretter kunne gå i gang med ønskede endringer. 

 

På grunnlag av diskusjonen har vi notert følgende innspill som vi vil arbeide videre 

med: 
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• Det er ønskelig å benytte grunnbemanning i stedet for basisvirksomhet som nevner i 

indikatorer, fordi årsverk til styrere ikke er inkludert i bemanningsnormen. 

• Det er ønske om å se nærmere på bemanningsnorm og pedagognorm.  

• Korrigerte brutto driftsutgifter per korrigerte oppholdstimer, ønsker en desimal på 

denne. 

• Trondheim kommune, ønsker mer differensiering på privat/kommunal, på bemanning.  

• Andel barn i kommunal barnehage. Denne indikatoren vil være naturlig å legge til i 

nøkkeltallstabellen. 

• Se nærmere på forslag til KS om bemanning i forhold til barn.  

• Familiebarnehager må unntas bemanningsnorm. 

• Udir ønsker mer detaljerte tall på minoritetsspråklige (SSB: vil gi små tall).  

• Fylkesmannen, ønsker tidsserie på nøkkeltall slik som i den gamle løsningen.  

• Overføringer til private gir ikke mening på bydelsnivå, kan slettes. 

• KS og Trondheim ønsker alle grunnlagstall i en tabell. KOSTRA koordinasjon må svare 

på dette. 

• Vurdere prikking av 6 åringer, små tall for kommuner. 

• Mange tabeller som gir kombinasjoner lik null. 

• Ønskelig med nøkkeltall for barn som får vedtak etter 19a og 19g (SSB: vil gi små tall).  

• Spes ped fordelt på kjønn. 

• Legge bydelstabeller nederst.  

• Innspill fra KS i regnskapsgruppa, ønsker egen tabell med regnskapsfunksjoner som 

bare inneholder barnehagefunksjonene, slik som grunnskole har. 

• Innspill fra Oslo om ny indikator: andel barnehager med dispensasjon fra 

pedagognormen. 

• Innspill ny indikator: Andel barn korrigert for alder per barnehage, skille mellom 

kommunale og private bare ordinære barnehager. 

• Ønske om at teller og nevner til indikatorer skal være lett tilgjengelige. 

 

 

I tillegg til innspillene i lista ovenfor har KS tidligere laget et notat med innspill til endringer i 

KOSTRA, blant annet med forslag om endringer i vekting av barn, samt flere nye indikatorer. 

På grunn av at omleggingen til nye KOSTRA har vært mere krevende enn forventet har det ikke 

vært mulig å vurdere forslagene ennå, men vi vil i stedet ta opp forslagene på neste arbeidsmøte 

i gruppa. 

 

Det var spørsmål om den nye statistikken om ansatte i barnehage og skole. Det ligger en artikkel 

på SSB sine sider som omhandler forskjeller i registerbasert statistikk og annen statistikk på 

området: https://www.ssb.no/utdanning/artikler-og-publikasjoner/ulike-statistikker-om-ansatte-

i-barnehage-og-skole  

 

Arbeidet med å splitte funksjon 211 i underfunksjoner fortsetter i regnskapsgruppa. Det vil ta tid 

å komme videre med dette arbeidet. 

 

 

4. Eventuelt 

Neste møte i arbeidsgruppen blir mest sannsynlig tidlig høst for oppsummering av 

evalueringen, og videre arbeid.  
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